
V središču pozornosti

»Injekcija« za deset let
NASA občina je iz dneva v dan večja, tako
po številu prebivalcev, kot po dohodku, ki ga
ti ustvarjajo. Na to stno nedvomno ponosni in
prav je tako. Stanovanjska izgradnja je inten-
zivna, z njo pa tudi doseljevanje novih in no-
vih občanov. Vse to bi bilo lepo in prav, če
bi z njimi dobili samo nove stanovalce in vo-
livce, toda z vsakim na novo vseljenim blo-
kom se povečajo tudi vrste čakajočih v druž-
benih servisih in zdravstvenih institucijah, da
ne omenjamo seveda nevzdržnega pritiska na
VVZ zavode in šole. Toda, le počasi, boste
rekli. Izglasovali smo referendum in počasi se
bo stvar uredila. Res se bo in morda se bodo
tudi servisne dejavnosti sčasoma toliko pove-
čale, da gospodinje ne bodo tako obupavale.
Ostane pa nam še nekaj — zdravstvo. Ift tu
problem slejkoprej ostane odprt. . .

NEVZDRŽNO STANJE
Zdravstvena enota v Derčevi ulici — ta po-

stavka je izginila iz proračunov in programov
financiranja leta 1961, ko je bil zgrajen nov
zdravstveni dom. 12 let za solidno zgrajen ob-
jekt res ne sme biti strah vzbujajoča doba,
bodo rekli arhitekti, toda stvar je skrb vzbu-
jajoča zaradi nečesa drugega. V tistih letih je
bilo na območju naše občine približno 26.000
ljudi in zdravstveni dom, kakršen je šišenski,
je bil ravno pravšen objekt za to množico.
Prebivalstvo pa se je množilo in čeravno so
tudi zdravstveni dom postopoma adaptirali in
opremljali, je za občino s 70.000 prebivalci
odločno premajhen. Pretesne so čakalnice,
premajhne ordinacije, premalo je prostora tu-
di za laboratorije. Da ne govorimo seveda o
tehnični opremljenosti (verjetno zasledujete
akcijo za nabavo novega rentgenskega apara-
ta) . . .

Analiza dela, ki so jo opravili leta 1969,

je pokazala, da v šišenskem zdravstvenem do-
mu zdravnik splošne prakse za 60 %, presega
normative, po katerih naj bi pregledal na uro
do 6 pacientov. Se bolj pereče je stanje v pe-
diatričnem dispanzerju, kjer dva pediatra
opravita vsak po približno 50 pregledov dnev-
no, kar pomeni kar za 100 % preseženo nor-
mo. Tak način dela terja od zdravnikov
ogromne napore in vprašanje je, kdo odgo-
varja za to, če kvaliteta dela ni takšna, kot
bi morala biti . . .

Skupščina občine Ljubljana Šiška je na 5.
seji 13. 11. 1969 sprejela sklep, da se v letu
1970 zagotovijo sredstva za nadzidavo in za
prizidek k obstoječemu objektu zdravstvene
enote v Siški. Vendar pa je odborniška komi-
sija, ki je bila formirana leta 1972, ugotovila,
da se stvar še ni premaknila z mrtve točke.
Tako se je na primer hudo zavleklo pridobi-
vanje projektne dokumentacije (programska
zasnova je bila definirana že leta 1970). Pro-
storska in kadrovska deficitarnost pa terjata
hitro ukrepanje, saj je stanje že nevzdržno.
Gneča v čakalnicah, prostorska stiska v ordi-
nacijah, skratka, razlogov za slabo voljo je
več kot dovolj.

REŠITEV NA OBZORJU
Vendar pa, kot vse kaže, vprašanje šišen-

skega zdravstvenega doma vendarle počasi,
toda vztrajno caplja z mrtve točke, ki jo je
še lani ugotavljala omenjena komisija. Danes
pravzaprav že lahko naštevamo natančne po-
podatke in tudi že okvirne številke, saj je iz-
delan idejni projekt novega zdravstvenega
doma. Na voljo bo kmalu tudi glavni projekt,
vendar samo za prvo etapo gradnje. S to, prvo
fazo, bo Siška pridobila približno 3400 kva-
dratnih metrov novih površin in strokovnjaki
menijo, da bo ta prostorska »injekcija« zado-
stovala za 10 ali celo 15 let. Ko pa bo dokon-
čan celoten objekt (o kakršnihkoli rokih, kdaj
naj bi se to zgodilo, je sedaj še tvegano go-
voriti), bo imela zdravstvena enota na Der-
čevi ulici skupaj kar 8000 m2 uporabnih po-
vršin.

Nova stavba naj bi zrasla zahodno od sta-
re, tako da bosta objekta med seboj povezana
in tako tvorila funkcionalno celoto. Na tem
zemljišču je sicer že bila predvidena gradnja
vzgojne posvetovalnice, toda lokacijo za ta ob-
jekt so prenesli v Sosesko 6.

Projektant novega zdravstvenega doma je
arhitekt Bojan Tratnik in, če lahko sodimo
po izjavah zdravstvenih delavcev, ki so pre-
gledali idejna projekta obeh etap gradnje, je
svoje delo dobro opravil. Ostane nam torej
samo še vprašanje, ki pa je navadno tudi
usodno — viri in možnosti financiraaja. Žarek
upanja prihaja od znanega ^programa 80«, ki
predvideva gradnjo preko 13.000 stanovanj,
poleg tega pa tudi financiranje objektov druž-
benega standarda, za kar bodo na voljo do-
ločena sredstva iz globalnega investicijskega
zneska 423 milijard starih dinarjev. Torej, kot
kaže vsaj z izdelavo projektne dokumentacije
menda ne bo težav in če bodo rešena tudi
ostala vprašanja financiranja, lahko prve lo-
pate zapojejo že spomladi naslednje leto.


